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Tárgy: 

A Portoi Egyetem (Portugália) által 2024. június 10 és július 19 között szervezett 

Gerontofarmakológiai Blended Intensive Program személyes konzultációs hetén (2024. július 

15-19) való részvételről történő beszámoló. 

 

A Portói Egyetem 2024. június 10 és július 19 között, az előző évihez hasonlóan, Blended 

Intensive Programot szervezett a gerontológia területén orvostanhallgatóknak és már végzett 

orvosoknak. Ennek a kiemelkedően fontos orvosi területnek szentelt kurzus keretében 

ismételten meghívást kaptam gerontofarmakológiáról előadás megtartására. A Blended 

Intensive Program egy komplex oktatási módszer, amely egyrészt online előadásokból áll, majd 

hallgatók mentorálása történik, felkészítésük a választott témájukból történő előadásra, végül, 

személyes, konferenciaszerű program zárja a kurzust, ahol minden hallgató előadást tart. Az 

online előadás megtartásán kívül két hallgató választott olyan témát, amelyet én javasoltam, 

velük mentori kapcsolatban maradtam, farmakológiai problémáikkal, projektjük 

kidolgozásával kapcsolatban konzultálhattak velem. Ezek a választott témák különböztek az 

előző éviektől, más geriátriai problémák jelentek meg bennük, és így nemcsak a felkészülő 

hallgatók, hanem a többi résztvevő is szélesebb körű ismereteket szerezhetett. A programban 

való részvételem nem merült ki pusztán az előadás megtartásában, személyesen is segíthettem 

a hallgatókat tudásuk elmélyítésében. A program ezévi körében összesen 15 orvostanhallgató 

vett részt, Magyarországról, Szlovéniából, Franciaországból, Spanyolországból, Romániából 

és Olaszországból. Az előző évhez képest, a kevesebb hallgató ellenére a sokszínűség nagyobb 

volt. Minden diáknak választania kellett egy témát, amelyből egy maximum 10 oldalas 

összefoglalót kellett írnia, és maximum félórás előadásban a témáról beszámolnia. Mivel már 

2023-ban részt vettem a programban, már nem lepett meg, hogy a diákok milyen lelkesedéssel, 

alapossággal dolgozott, sok kiváló előadást hallgathattam meg. A jelen lévő professzorok, 

oktatók színvonalas vitákat kezdeményeztek, amelybe a hallgatóság is nagy lelkesedéssel 

kapcsolódott be.  

A Blended Intensive Programban való részvételem tapasztalatait, az előző évhez hasonlóan, 

egy intézeti előadás keretében osztom meg a kollégáimmal, ahol a két kurzus összehasonlítását 

is bemutatom. Oktatásmódszertani reformunk folyamatosan zajlik, gondolkodunk azon is, hogy 

a Blended Intensive Program jellegű módszert hol tudjuk bevezetni a későbbiekben. Felmerült, 

hogy a már meglévő választható kurzusainka alakítsuk át, (pl. A kábítószer abúzus kérdései 

című interdiszciplinális, kötelezően választható kurzus), azonban nem világos még számunkra, 

hogy ez a jelenlegi egyetemi kurrikulum struktúrába hogyan illeszthető be. Ennél egyszerűbb 

megoldás, ha valamely farmakológia témában (pl. immunfarmakológia, onkofarmakológia) 

nemzetközi tanfolyamot szerveznénk. Ehhez keresünk anyagi forrásokat. 

Összefoglalva elmondható, hogy egy rendkívül sikeres kurzuson vettem részt, sok tapasztalattal 

gazdagodtam, és továbbra is úgy látom, hogy egy ilyen, vagy hasonló programban való 



részvétel a hallgatók motivációját jelentősen tudja fokozni. Mind intézeti, mind egyetemi 

szinten jelentős előrelépés lehet a program alkalmazása, Egyetemünk további konzorciális 

kapcsolatokat építhet ki több egyetemmel, ez növeli ismertségét és elismertségét is az Európai 

Unió országaiban.  
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Mellékletek: 

 

A kurzus személyes jelenléttel zajló, utolsó hetének programja: 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  



Fényképek a kurzusról: 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


